
Definitief verslag Overleg Plan van Scholen van 16 juni  2004.  OPS 2004-03  
 
Aanwezig: 
Dhr. Mom ;           VBS 
Dhr. Luth ;            BPCO 
Dhr. Te Bos ;        VOS/ABB 
Mw. Fijen ;            KBVO 
Dhr. V.d.Wende;   IPO 
Dhr. Kaspersen;    OCW  
Mw. V.d. Nadort;  CFI 
Dhr. Van der Loo  CFI (voorzitter) 
Dhr. Van Dijk;       CFI 
Dhr. Luinge;          CFI (secretaris) 
Mw. Reijnen;         LNV 
 
Mw. IJssel is verhinderd. 
 
1. Opening en mededelingen 
De heer Van der Loo deelt mee dat er geen AO over de nieuwe toetsingskaders zal zijn 
vanwege het geringe aantal aanpassingen . Tevens deelt hij mee dat de invoering van de 
modernisering bekostiging, waarbij van schooljaarbekostiging wordt overgegaan naar 
kalenderjaarbekostiging, is uitgesteld tot 1 januari 2006. 
  
2. Verslag van 7 april 2004 OPS 2004-02  
blz.3 
De heer Te Bos zegt dat het Noordzee college (2004-30) graag een gesprek wil over de 
dislocatie. Er is sprake van een bijzondere situatie. De heer Luinge zal na overleg met VO een 
afspraak maken met de school.  
blz.4 
2004-99 De heer Luth merkt op dat hij verwacht dat er in juli overeenstemming wordt bereikt 
over het dubbelaanbod atheneum in Pijnacker. De heer Mom merkt op dat de zin “De 
gevraagde voorziening mag…goedgekeurd” niet door hem is gezegd. Zoals het er nu staat 
lijkt dit wel het geval. 
 
3. Aanvragen Plan van Scholen 
 
25001 Evangelisch Haarlem; mavo 
Deze aanvraag is ingetrokken 
 
25003 ROC Eindhoven; Atheneum 
De provincie adviseert negatief over de aanvraag voor atheneum omdat er ‘netto’ 
onvoldoende potentieel aan AB leerlingen is. De provincie heeft geen bezwaar tegen de 
omzetting naar AB via artikel 75 WVO. De heer Van der Wende merkt op dat er in 
Eindhoven een overaanbod is aan HAVO/VWO. De heer Van Dijk is ook van mening dat het 
netto potentieel 0 is. Er is niet aangetoond door de aanvrager dat er bij de bestaande AB-
scholen in Eindhoven en Geldrop, te weten het Casimir College en Strabrecht College geen 
plaatsruimte zou zin. Het atheneum van ROC Eindhoven is in 1997 overigens opgeheven 
omdat er onvoldoende leerlingen waren. De heer Te Bos merkt op dat een ROC conform de 
beleidsregel ex artikel 75 WVO niet mag fuseren met een school voor havo of vwo maar dat 
een ROC deze onderwijssoorten kennelijk wel via stichting kan verkrijgen. 
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De heer van Dijk antwoordt voor stichting aan een ROC-VO scholengemeenschap geen 
wettelijke belemmeringen te kennen. In de nota aan de minister zal worden voorgesteld deze 
aanvraag af te wijzen. 
 
25002 Develstein College Zwijndrecht; lyceum 
De heer Van Dijk merkt op dat er nog geen advies is ontvangen van de provincie Zuid 
Holland. De heer Van der Wende deelt mee dat de provincie positief adviseert. Het 
schriftelijke advies volgt zo spoedig mogelijk. De provincie vindt het bezwaar dat is 
ingediend van het Walburg college geen reden het advies te herzien. Het Walburg College is 
openbaar, dus van een andere richting dan het pc Develstein College. De heer Van Dijk zegt 
dat het voorlopige oordeel van CFI ook positief is. Aan de stichtingscriteria wordt voldaan. 
Voorgesteld zal worden het lyceum op te nemen op het Plan van Scholen 2005-2007 met 
jaartal 2005.  
 
25006 Scala College; Alphen a/d Rijn lyceum 
De heer Van der Wende deelt mee dat de provincie ook hierover positief adviseert. De heer 
van Dijk merkt op dat de aanvrager aangeeft niet het benodigde potentieel te hebben. De 
school refereert aan het completeringsbeleid. Dit is echter niet meer van toepassing. De school 
beroept zich verder op een mondelinge toezegging uit 1994 van een voormalige OCenW 
medewerker. De heer Van Dijk deelt mee dat hierover bij CFI niets bekend is. De heer Van 
Dijk merkt op dat de school destijds, toen het completeringsbeleid nog van toepassing was 
kennelijk ook niet voldeed aan de normen omdat aanvragen toen achterwege zijn gebleven. 
Ook nu wordt niet aan de normen voldaan. Dat de school nu wel voldoet aan een norm die 
inmiddels niet meer geldt kan zijns inziens geen reden zijn om tot honorering over te gaan.  
De heer Te Bos zegt dat er inderdaad onvoldoende potentieel is maar pleit wel voor een 
goedkeuring op grond van bijzondere omstandigheden. Het verschil ten opzichte van de 
stichtingsnorm , 385 leerlingen ten opzichte van een norm van 460, vindt hij bovendien niet 
groot. De heer Luth merkt op dat de verschillen tussen atheneum en gymnasium, 
onderwijskundig gezien ook niet meer zo groot zijn en de bekostiging in de vaste voet ook 
niet wijzigt. Zie het als een ‘klein regionaal arrangement’ vindt de heer Luth. Mevrouw Fijen 
zegt dat de school in twee jaar tijd met bijna 150 leerlingen is gegroeid en nu meer dan 1600 
leerlingen telt; de opmerking van de heer Te Bos dat de school in een dip heeft gezeten, wordt 
hiermee bevestigd . De heer Van Dijk zegt de overwegingen die ter sprake zijn gekomen in de 
knelpuntennota aan de minister voor te zullen leggen. 
 
25005 School voor praktijkonderwijs Hoogvliet; praktijkonderwijs 
De heer Van der Wende deelt mee dat de provincie positief adviseert omdat volgens de 
ingediende prognose door de aanvrager de norm wordt gehaald. De heer Van Dijk antwoordt 
dat in die prognose ten onrechte leerlingen van alle richtingen zijn meegeteld. Omdat het om 
stichting van een pc-school voor praktijkonderwijs gaat is hij van mening dat er onvoldoende 
potentieel is, slechts 45 leerlingen. Hij merkt verder op dat deze aanvraag onderdeel uit zou 
gaan maken van een regionaal arrangement; echter dit arrangement is nog niet tot stand 
gekomen. Daarbij komt dat het zorgonderwijs geen deel uitmaakt van de regeling regionale 
arrangementen. De heer Luth zegt dat het samenwerkingsverband positief adviseert en de 
BPCO zich daarbij aansluit. Hij merkt op dat scholen voor praktijkonderwijs geen leerlingen 
mogen weigeren. De heer Van Dijk antwoordt dat er praktijkonderwijs van een andere  
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richting in de regio aanwezig is. Samenvattend merkt hij op, evenals bij de vorige aanvraag, 
alle overwegingen in de knelpuntennota aan de minister mee te zullen nemen.  
 
25004 sg voor VO te Nijmegen; mavo, havo, atheneum, vbo HV en VZ. 
De heer Van Dijk vraagt naar het advies van de provincie. De heer Van der Wende zegt dat 
dit bij hem niet bekend is maar dat de provincie de regie heeft gevoerd bij de totstandkoming 
van het rapport. De provincie zal dus achter de uitkomsten staan. De heer Van Dijk antwoordt 
dat de provincie heeft aangegeven binnenkort een gesprek te willen over deze aanvraag. In de 
regiovisie worden ook twee aanvragen artikel 75 WVO van vorig jaar beschreven waarover 
de beslissing is doorgeschoven in afwachting van de uitkomsten van het rapport. (Het Lorenz 
college en het Over Betuwe college voor voorzieningen in Elst). De heer Van der Wende zegt 
dat de provincie positief adviseert over de aanvragen artikel 75 WVO voor Elst. Op 22 juni 
zal dit worden geformaliseerd door GS. De heer Van Dijk deelt mee dat de BPCO en de VBS 
nog niet hebben geadviseerd. De heer Luth merkt op dat hij in de veronderstelling verkeerde 
dat deze aanvragen als één geheel met de aanvragen plan van scholen moesten worden 
beschouwd en beoordeeld. De BPCO is in ieder geval positief over Elst.  
De heer van Dijk is van mening dat de aanvraag voor de stichting van een nieuwe 
scholengemeenschap t.b.v. de Alliantie Nijmegen voor honorering op dit moment nog 
onvoldoende aan de criteria voldoet/te prematuur is om de volgende redenen: 
- Er wordt een samenwerkingsschool gevraagd voor op/ab/pc/rk onderwijs. Formeel is het niet 
mogelijk om in 1 instelling zowel openbaar als bijzonder te verenigen. 
- Behalve vmbo wordt ook havo/vwo gevraagd. Het havo/vwo maakt geen deel uit van de 
beleidsregel regionale arrangementen. 
- De groei in basisgeneratie-cijfers is vooral te verwachten na 2015. De beoordeling van OCW 
voor de lange termijn is gebaseerd op 2014. De termijn daarna speelt voor beoordeling nog 
geen rol.  
- De groei in basisgeneratie-cijfers is onvoldoende terug te vinden in de PRIMOS-cijfers. De 
PRIMOS-cijfers vormen de beoordeling van alle aanvragen, zo is vastgelegd. 
- De aanvrager geeft zelf aan dat er nog een plan moet worden ontwikkeld om de aansluiting 
tussen vbo en mbo nader uit te werken en er op sommige aspecten nog afspraken moeten 
worden gemaakt met omliggende scholen. 
- De start is niet eerder voorzien dan 2007, er is voor een nadere uitwerking nog tijd 
 
Ten aanzien van de twee artikel 75 WVO aanvragen die ook worden beschreven in het plan 
ligt dat anders stelt de heer van Dijk omdat daarvoor, ook zonder regionaal arrangement, 
goedkeuring kan worden afgegeven als partijen het eens zijn en de adviezen positief zijn. 
Mevrouw Fijen onderkent dat een aanvraag Plan van Scholen moeilijk ligt. De heer Luth is 
het op zich ook wel met de heer Van Dijk eens maar hoopt wel dat CFI een positieve 
grondhouding heeft om er toch uit te komen. Is het geen mogelijkheid om met het 
schoolbestuur te praten over bijvoorbeeld eerst een nieuwe nevenvestiging via een aanvraag 
artikel 75 WVO? De heer Van Dijk vult daarop aan dat vervolgens bijvoorbeeld via 
dubbelaanbod en/of splitsing celdeling het gewenste aanbod zou kunnen worden gerealiseerd. 
De heer Luth vraagt of  artikel 75 WVO aanvragen voor Elst  separaat van de aanvraag Plan 
van Scholen wordt goedgekeurd. De heer Van Dijk weet niet of de indieners van de regiovisie 
een dergelijke knip wenselijk vinden. Hij is daarvan in ieder geval wel voorstander. De heer 
Van der Loo merkt op dat CFI bij de scholen zal nagaan of dit het geval is. Een gesprek zal 
binnenkort volgen. 
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Overig Plan van Scholen 
De heer Van Dijk deelt mee dat, voortvloeiend uit de afgegeven goedkeuringen op regionale 
arrangementen, zullen worden voorgedragen voor opname op het Plan van Scholen: 
- Vbo-grafische techniek scholengemeenschap de Meergronden in Almere 
- Vbo-grafische techniek scholengemeenschap Bertrand Russel in Zaanstad 
Dit geldt ook voor Vbo-consumptief aan het Bogermancollege te Sneek, om deze afdeling 
samen met scholengemeenschap Magister Alvinus tot ontwikkeling te brengen. 
De beschikking op het regionale arrangement Zuid West Friesland, waar dit onderdeel van is, 
is echter nog niet uit. Alle adviezen waren integraal positief. Het arrangement zal worden 
goedgekeurd.  
 
De Evangelische scholengemeenschap Amsterdam die op het Plan van Scholen 2004-2006 
stond vermeld kan niet starten per 1-8-2004 (passende huisvesting toch niet tijdig 
beschikbaar) en zal doorschuiven naar het Plan van Scholen 2005-2007 om per 1-8-2005 te 
starten.  
Ook de  Evangelische scholengemeenschap Wierden zal worden doorgeschoven naar het  
Plan van Scholen 2005-2007.  
De heer Luth merkt op dat hij heeft begrepen dat er voor het realiseren van huisvesting in 
Wierden een onderzoek is gedaan dat is betaald door de directie VO. Hij is benieuwd naar de 
uitkomsten ervan. De heer Van Dijk antwoordt dat hij heeft vernomen dat  Deloitte en Touche 
een onderzoek heeft gedaan. De uitkomsten zijn niet bekend bij CFI. Evenmin is hem bekend 
wie de kosten voor het onderzoek heeft betaald. Wel weet hij dat de gemeente Wierden 
inmiddels beroep heeft ingesteld bij de Raad van State tegen de opname op het Plan van 
Scholen. Duidelijk is dat de huisvesting nog niet geregeld. Zolang CFI geen mededeling heeft 
dat passende huisvesting beschikbaar zal zijn kan jaartaltoekenning nog niet plaatsvinden. 
 
 
4. Resterende aanvragen Artikel 75 WVO 
 
1. Stevensbeek 
Mevrouw Fijen zegt dat zij contact heeft opgenomen met de directeur van sg. Stevensbeek. 
De huisvesting in Stevensbeek is nog niet rond en de vestiging in Boxmeer kan dus nog niet 
worden afgebouwd en gesloten. Zij is ervoor om de gevraagde ISP’s gewoon toe te kennen; 
deze kunnen te zijner tijd meeverhuizen met de onderliggende vbo afdelingen. Het gevraagde 
dubbelaanbod mavo ligt moeilijk omdat het naburige Elzendaal college al mavo aanbiedt. Het 
huidige arrangement zal op termijn mogelijk worden uitgebreid met ROC Nijmegen. De heer 
Van Dijk stelt voor dat de vestiging in Boxmeer langer open kan blijven indien beide 
deelnemers aan het arrangement (sg. Stevensbeek en Hezeland college) de noodzaak hiertoe 
onderschrijven en dit schriftelijk verklaren. Voor de uitbreiding met mavo kan geen 
toestemming worden gegeven. Aan de criteria wordt niet voldaan. OMO heeft overigens ook 
bezwaar ingediend. Voor de ISP’s gaat hij ook mee in de opmerkingen van Mw. Fijen en wil 
CFI tot goedkeuring overgaan. De heer Van der Wende zegt dat de provincie akkoord kan 
gaan met deze oplossing.  
 
2. Montessori IJburg  
In verband met het bezwaar van het Casparus College te Weesp (ressorterend onder het 
bestuur van de Gooise Scholen Federatie) geeft de heer Mom aan dat de VBS een voorstel  
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heeft gedaan aan beide partijen (MSA en GSF). Dit voorstel is nog onderwerp van gesprek. 
De heer Van Dijk zegt dat CFI uiterlijk 1 augustus 2004 uitsluitsel moet hebben. 
 
3. 3B-Hoek  
De heer Van Dijk deelt mee dat hij nog niet alle adviezen heeft ontvangen en biedt daarvoor 
nu alsnog gelegenheid. De heer Mom heeft wat problemen met de doorschuifconstructie van 
de twee CVO-aanvragen. Hij wil graag wat meer achtergrondinformatie. De heer Luth licht de 
aanvraag toe. Het havo en atheneum van College Henegouwen verdwijnen uit R’dam-
Centrum door de verplaatsing naar de huidige hoofdlocatie van Melanchton die naar 
Bergschenhoek wordt verplaatst. De mavo van College Henegouwen blijft  als instroompunt 
gehandhaafd om de leerlingen in dit deel van Rotterdam te kunnen blijven bedienen. CVO 
hecht er aan om de oudste onderwijslocatie van de vereniging in Rotterdam te behouden. Ook 
de gemeente Rotterdam wil ook graag dat op die locatie een voorziening gehandhaafd blijft. 
Een van de huidige dislocaties van Melanchton wordt in een nevenvestiging omgezet ten 
behoeve van het VMBO. De heer Mom geeft aan geen bezwaar te hebben. Mevrouw Fijen 
vindt de achterblijvende Mavo van College Henegouwen enigszins vreemd maar adviseert 
toch positief. De heer Van Dijk merkt op dat het vereiste aantal van 450 leerlingen voor deze 
nieuwe nevenvestiging niet wordt gehaald. De heer Luth is van mening dat indien het een 
dislocatie wordt het probleem blijf bestaan omdat er vervolgens later moeilijk nog een 
nevenvestiging kan worden gevormd. De locatie ‘droogt dan op’. 
De heer Van Dijk zegt dat een en ander in de knelpuntennota zal worden opgenomen.  
Mevrouw Fijen geeft aan problemen te hebben met de aanvraag van BOOR (Wolfert van 
Borselen). Volgens haar is dit een aanvraag voor de verplaatsing van een bestaande 
nevenvestiging en niet voor een nieuwe nevenvestiging en moet er dus een substantiële relatie 
bestaan tussen de oude en nieuwe plaats van vestiging. De heer Van Dijk licht toe dat er wel 
degelijk sprake is van een nieuwe nevenvestiging. Immers alleen het havo en atheneum 
worden verplaatst naar Bergschenhoek. In Rotterdam blijft na overdracht  van het havo en 
atheneum de nevenvestiging met mavo gehandhaafd. Er komt dus eerst een nevenvestiging bij 
waaraan vervolgens via ontkoppeling en verplaatsing het havo en atheneum wordt verbonden. 
De heer Te Bos zegt dat deze aanvraag in maart al uitvoerig genoeg is besproken. Het 
bezwaar van de KBVO gaat volgens hem uitsluitend over het mogelijke verlies aan leerlingen 
van Laurens. Er zijn echter geen verliesberekeningen van Laurens. Die hadden er dan al lang 
moeten zijn. De heer Mom adviseert positief op de aanvraag van Wolfert van Borselen. 
Mevrouw Fijen heeft naast inhoudelijke bezwaren ook bezwaar tegen de gevolgde procedure. 
De heer Van der Wende zegt dat de provincie nog steeds positief adviseert. De heer Van Dijk 
zegt dat volgens CFI de aanvraag voldoet aan de criteria. De aanvraag zal in de 
knelpuntennota worden opgenomen . De beschikking zal binnen een paar weken worden 
verzonden. 
 
5 W.v.t.t.k. en rondvraag 
    
De heer Van Dijk zegt dat het Veurs College in Voorburg via een brief heeft aangegeven dat 
het van het begin af aan de bedoeling is geweest om binnen het regionaal arrangement vmbo 
Haaglanden ook mavo in Leidschenveen aan te gaan bieden. Het is een omissie in de tekst van  
het regionaal arrangement dat dit er niet inzit. Men vraagt nu, voorzien van alle 
handtekeningen van de partners in het arrangement waaruit de instemming blijkt, om een  
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aanvullende goedkeuring. Ook de provincie ondersteunt het verzoek. De stukken zullen na de 
vergadering worden uitgedeeld aan de OPS- leden. Afgesproken wordt dat conform verzoek  
goedkeuring wordt verstrekt wanneer CFI binnen twee weken geen negatieve reactie op de 
stukken ontvangt.  
 
De heer Van Dijk deelt mee dat, zoals eerder ter sprake is gekomen bij het onderwerp Plan 
van Scholen, het regionaal arrangement voor de Zuid Hollandse eilanden, waarbij ook 
Spijkenisse en Hoogvliet worden meegenomen, niet voor 1 maart 2004 rond is gekomen. 
Uitwerking op onderdelen, zoals de relatie met het bedrijfsleven was nog niet voldoende, 
volgens de mening van vmbo-consulenten. Met het Penta College in Spijkenisse is daarover 
een gesprek geweest bij de directie VO . Daarbij kwam ter sprake dat het Penta College 
zonder goedkeuring in samenwerking met scholengemeenschap de Eilanden leerlingen 
opvangt voor vbo-consumptief. Scholengemeenschap de Eilanden beschikt wel over de 
licentie voor vbo-consumptief. Dat dit niet legaal is heeft men zich niet gerealiseerd omdat de 
samenwerking, die in 2000 tot stand is gekomen, mede was gebaseerd op een positief gesprek 
met de provincie. Inmiddels heeft men in de plannen voor het regionaal arrangement al 
behoorlijk geinvesteerd, ook voor consumptief. Het stop zetten per 1-8-2004 zou desastreus 
zijn voor de totstandkoming van het arrangement volgens het Penta College. De school vraagt 
om de situatie voor 1 jaar te accepteren, in afwachting van de indiening van het regionaal 
arrangement.  De directie VO staat hier in principe positief tegenover, mits het arrangement er 
snel is en ook tot goedkeuring leidt, op basis van de reguliere criteria. Alle scholen binnen het 
arrangement zijn het eens en ondersteunen met handtekeningen het verzoek van het Penta 
College. De stukken zullen na de vergadering worden uitgedeeld aan de OPS- leden.  
 
De heer Luth vraagt of de cijfers ROVO 2003 nog komen. De heer Van Dijk zegt dat hierover 
in het BOVO is gepraat. Zodra alle scholen deelnemen aan de telling Onderwijsnummer -dat 
is het geval per 1 oktober a.s.- is het verzamelen van de benodigde gegevens een stuk 
simpeler en hoeven scholen niet onnodig lastig te worden gevallen met een aparte bevraging. 
Dat betekent dat er dit jaar dus geen nieuwe ROVO-publicatie komt maar wel in 2005 op 
basis van de ILT 1-10-2004.  
 
De OPS leden vragen of het scholenboek 2003 aan hen kan worden toegezonden. CFI zal dit 
verzorgen.  
 
De heer Luth vraagt of een nevenvestiging met spreidingsnoodzaak afzonderlijk recht op 
faciliteiten voor huisvesting oplevert. Daarvan is de heer Van Dijk niets bekend. Hij zegt dat 
alleen de beleidsregel voor de bekostiging kent waarin het recht op extra personele 
bekostiging is geregeld.  
 
De heer Luth zegt dat bij een aanvraag voor nieuw LWOO uit Beilen de school zich op het 
verkeerde been gezet voelt door de tekst van de regeling waarmee de beleidsregel voor 
verbreding is verlengd. De school dacht dat de verlenging ook voor aanvragen voor nieuwe 
licenties was bedoeld.  Het samenwerkingsverband had geen bezwaar. Nu is de aanvraag niet 
ontvankelijk verklaard. De heer Van Dijk is van mening dat de tekst van de regeling helder 
was en duidelijk alleen was bedoeld voor verbreding van al bestaande licenties. De school kan 
in de volgende aanvraagronde opnieuw een verzoek indienen. De heer Mom is het daar mee  
eens. Hij heeft om die reden scholen die nog geen LWOO hadden geadviseerd  om per 1 
november a.s. een aanvraag in te dienen. Als de aanvraag Beilen alsnog zou worden  
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behandeld ontstaan er verschillen is zijn mening, wat niet wenselijk is. De heer Te Bos merkt 
op dat hij van mening is dat een negatief advies van een samenwerkingsverband niet  
doorslaggevend mag zijn voor de beslissing. De beslissende instantie heeft wat hem betreft 
een zelfstandige onderzoeksplicht. De heer Van Dijk antwoordt dat expliciet in de wet als 
voorwaarde is opgenomen dat het verzoek moet zijn vergezeld van een positief advies van het  
samenwerkingsverband. Dit houdt in dat CFI niet kan goedkeuren zonder een positief advies, 
ongeacht de achtergronden van een negatief advies. Dat neemt niet weg dat CFI uiteraard aan 
het samenwerkingsverband om nadere overwegingen kan vragen of om een heroverweging als 
daartoe aanleiding bestaat. Blijft de meerderheid binnen het samenwerkingsverband negatief 
kan echter geen goedkeuring worden verstrekt. 
 
De heer Mom merkt op dat de kwaliteit van de PRIMOS-gegevens wat hem betreft achteruit 
is gegaan. De prognoses fluctueren enorm van jaar tot jaar en zijn volgens de heer Mom niet 
goed meer bruikbaar voor het maken van betrouwbare prognoses.   
 
Sluiting 


